
 

 

XXVIII. évf. 7. szám                                                                                                               2015. július 
 

LITURGIKUS „B” év 
(Kis misekönyvben a szentmise rendje: 11-23. 

oldal, könyörgések és olvasmányok 
szövege/továbbiakban: szöveg ….. oldal.) 

 

Július 

5. Évközi 14. vasárnap 
(szöveg 249-252. old., pref.: 32-35. old.) 

12. Évközi 15. vasárnap 
(szöveg 253-256. old., pref.: 32-35. old.) 

19. Évközi 16. vasárnap 
(szöveg 257-260. old., pref.: 32-35. old.) 

26. Évközi 17. vasárnap 
(szöveg 261-264. old., pref.: 32-35. old.) 

 

Augusztus 

2. Évközi 18. vasárnap 
(szöveg 265-268. old., pref.: 32-35. old.) 

6. URUNK SZINELVÁLTOZÁSA 
(szöveg 194-198. old., pref.: 197. old.) 

9. Évközi 19. vasárnap 
(szöveg 269-272. old., pref.: 32-35. old.) 

15. NAGYBOLDOGASSZONY 
(szöveg 374-378. old., pref.: 377. old.) 

16. Évközi 20. vasárnap 
(szöveg 273-276. old., pref.: 32-35. old.) 

20. SZENT ISTVÁN KIRÁLY 

ÜNNEPE 
(szöveg 379-383. old., pref.: 382. old.) 

23. Évközi 21. vasárnap 
(szöveg 277-280. old., pref.: 32-35. old.) 

30. Évközi 22. vasárnap 

(szöveg 281-284. old., pref.: 32-35. 

old.) 

 

HALLÁSSÉRÜLTEK 

SZENTMISÉI 

Budapesten: 

 Piarista Gimnázium 

Kápolnája, V. kerület, 

Budapest, Piarista utca 1. 
 július 5., 12., 19. és 26. 

vasárnap délután 3 órakor 

 augusztus 2., 9., 16., 23. és 

30. 

 

Vidéken: 
Hely Mikor? Hány 

órakor? 

Miskolc júl. 12., aug. 9. 15.00 

Pécs júl. 5., aug. 2. 14.00 

Szombathely  15.00 

Vác nyári szünet 16.30 

Veszprém  júl. 19., aug. 16. 15.00 

 

ÁRPÁD-HÁZI SZENT KINGA 
 

Lengyelország és Litvánia patrónája, a sóbányászok védőszentje IV. 

Béla magyar király és Laszkarisz 

Mária bizánci császári hercegnő 

első gyermekeként született 1224-

ben. 

 

Istenünk, te megismertetted Szent 

Kingával a kegyelmi élet édességét, 

és arra indítottad, hogy szüzességét 

a házasságban is megőrizze. Add, 

kérünk, hogy közbenjárására 

mindenkor tiszta élettel szolgáljunk 

neked, és őt követve mi is örvendező 

lélekkel jussunk el hozzád. A mi 

Urunk, Jézus Krisztus, a te Fiad 

által, aki veled él és uralkodik a 

Szentlélekkel egységben, Isten 

mindörökkön-örökké. Ámen. 

 

 

EVANGÉLIUM 
Szent Márk könyvéből 

(Mk 6,1-6) 

 

Jézus hazament Názáretbe. Az 

apostolok elkísérték Jézust. 

Szombaton Jézus a zsinagógában 

tanított. Sokan hallgatták a tanítást 

és csodálkozva kérdezték: „Hogy 

lehet ilyen okos Jézus? Kitől tanult 

Jézus? Hogyan tud ilyen sok csodát 

csinálni? Mi ismerjük Jézust, Ő 

ácsmester és Máriának a fia. A 

rokonait is ismerjük. Jakab, József, 

Júdás és Simon a rokonai. És 

unokatestvérei is itt élnek köztünk.” Az embereknek nem tetszett, hogy 

Jézus tanít és csodákat tesz. 

Jézus azt mondta az embereknek: „Mindig így volt. A prófétát nem 

szeretik a saját szülőföldjén.” Jézus nem csinált csodákat Názáretben, 

csak néhány betegre rátette a kezét és meggyógyította azokat a 

betegeket. Jézus csodálkozott, hogy Názáretben hitetlenek az 

emberek. 
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A MI ESEMÉNYEINK 
 

Háromnapos nagyböjti lelkigyakorlat 
 

2015. március 22.-én, 23-án és 24-én Lajos atya a lelkigyakorlatot tartotta, a húsvétra felkészülve. A 

prédikációk végén kérdés-felelet volt, ami segítette a hallássérült híveket, hogy jobban megértsék a 

prédikációkat. 

 

A lelkigyakorlat első prédikációja: 

A keresztre feszített Jézus 

Minden hívő, vallásos embernek van otthon 

feszülete. Sokan még a nyakukban is hordják 

dísznek. Bennünket arra emlékeztet, hogy Jézus 

milyen sokat szenvedett azért, hogy megmentsen 

bennünket a pokoltól. A szentírásból olvassuk: 

Jézus nem azért jött, hogy ítéletet tartson az 

embereken, hanem azért jött, hogy segítsen 

nekünk a mennyországba jutni. Minden ember 

bűnéért szenvedett a keresztfán. Az én bűneimért 

is. Ezért sokat kell gondolnunk, különösen 

nagyböjtben a keresztre feszített Jézusra. 

Imádkozni hozzá. Nagyon alkalmas imádság a 

keresztút. Otthon is imádkozhatjuk, 

elgondolkodhatunk róla, Jézus ilyen nagyon 

szeretett minket, téged is, hogy a legtöbbet adta 

értünk, az életét. Te feláldoznád magadat, 

odaadnád az életedet akár azért is, akit te nagyon 

szeretsz? Napközben is gyakran gondoljunk 

Jézusra. Este pedig nézzünk vissza a napunkra, ma 

hányszor gondoltunk a keresztre feszített Jézusra. 

Nagyon tetszik Jézusra, ha sokszor gondolunk rá. 

Altötting városában van egy kolostor. Kolostor 

portása egy testvér volt nagyon hosszú ideig. A 

portáról volt egy kis rés, azon keresztül látta a 

megfeszített Jézust. Olyan sokszor nézte és 

imádkozott a keresztre feszített Jézushoz, hogy ma 

a szentek között tiszteljük. 

Sok minden eltereli figyelmünket Jézustól. Erről 

is mondok egy példát. A híres festő, Leonardo da 

Vinci elkészítette az Utolsó Vacsora 

festményének a vázlatát. A vázlatot is kiállították. 

A festő figyelte a kiállítás látogatóit, hogyan nézik 

a festmény vázlatát. Kiállítás végén 

megállapította, az emberek nem a festményen lévő 

Jézust nézik, hanem azt a kis virágot, ami az 

akkori szokás szerint a festmény sarkára festve. 

Nem szabad azt oda festeni, mert a kis lényegtelen 

dolog eltereli a figyelmet a fontosról, Jézusról. 

Mi is sokszor így vagyunk. A kis lényegtelen 

dolog elfordítja a figyelmünket Jézustól. Nem 

szabad hagyni. 

 

A lelkigyakorlat második prédikációja: 

A nem hívő ember böjtölése 

Például azért böjtölnek, hogy egészségesebbek 

legyenek. Az orvos megmondta a beteg embernek, 

hogy ha nem hagyja el a cigarettázást, meghal, 

vagy ha nem hagyja el az italt, a mája 

megbetegszik és meghal. Egy150 kilós embernek, 

ha nem fogy le, legyengül a szervezete, nem tud 

majd járni, nem tud dolgozni. Ezek az emberek 

böjtölnek, de nem Jézus iránti szeretetből. 

Egyes nők úgy gondolják, akkor szépek, ha 

soványak. Azért böjtölnek, hogy soványak 

legyenek. 

Ismét mások meg akarnak venni valamit. Spórolni 

kell, hogy a pénz összegyűljön. Ezért csak olyan 

ételt esznek, ami kevésbe kerül. Vagyis böjtölnek.  

Nagyon baj lehet abból, ha valaki nem tanult meg 

böjtölni ezért élete veszélybe kerül. Hallottunk 

erről egy jó példát: XVI. Lajos francia király 

nagyon szeretett enni. Nem  tanult meg böjtölni. 

Amikor menekülnie kellett az ellenség elől, akkor 

sem tudott lemondani a kényelmes evésről. Ezért 

az ellenség elfogta és feleségével együtt 

kivégezte.  

Tehát a komoly embernek is kell böjtölni akkor is, 

ha nem vallásos. 

 

A lelkigyakorlat harmadik prédikációja: 

A vallásos ember böjtöl, mert szereti az Istent 

Minden nagy vallásban van böjt. Például az 

arabok 40 napos böjtöt tartanak. Ramadán a neve. 

Nap keltétől nap nyugtáig semmit nem esznek, 

isznak. Ha lemegy a nap, reggelig ehetnek. 

Zsidó vallásban, az Ószövetségben is komoly böjt 

volt. Dániel kérte a vezetőjüket, ne adjanak neki 

enni húst, csak főzelék ennivalót. A vezetőjük félt, 

hogy lefogynak. Kérték, csináljanak próbát. 10 

nap után egészségesebbek voltak, mint azok, akik 

húst ettek. Böjtjük ilyen eredményt csinált. Isten 

megmondta Jónás prófétának, Ninive városa 

elpusztul, mert nagyon bűnös emberek. A város 

böjtölt és bűnbánatot tartott. Ezért Isten nem 

pusztította el Ninive városát. Ez lett a böjt és az 

önmegtagadás eredménye. 
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Az Újszövetségben is böjt volt. Emlékeztek rá, 

amikor Jézus is böjtölt 40 napig. Ezzel adott 

nekünk példát, hogy kell böjtölni. 

Az Egyház segíteni akar, amikor megmondja, 

hogy mikor és hogyan böjtöljünk. Régen sokkal 

szigorúbb volt a böjt, az önmegtagadás. Például 

böjti időben nem volt szabad lakodalmat tartani, 

mulatozni. Szentáldozás előtti böjt: éjféltől volt 

böjt. Az Egyház ma könnyített ezen a szigorú 

előíráson. Például az áldozás előtti böjt csak egy 

óra. 

Szigorú böjti nap volt több: szerdán és pénteken 

csak kenyeret ettek és vizet ittak. Ezzel 

engesztelték Jézust a sok nagy bűnökért. Az 

Egyház ezen is enyhített. Egy évben csak kétszer 

van szigorú böjti nap. Az is csak 18 és 60 év 

közöttiek. A bűnbánati nap a péntek csak abból 

áll, hogy húst nem eszünk Vagy másböjtöt 

csinálunk. Jézus pénteken halt meg a keresztfán. 

Én is valamivel engesztelem az Istent ezen a 

napon.  

 

(Lajos atya prédikációi) 
 

 

Elsőáldozók az Úrnapján a hallássérülteknél 
 

Június 7-én, Úrnapján az ünnepi szentmise keretében négy fehér ruhába öltözött hallássérült gyermek: Dia, 

Orsi, Bora és Zola és egy siket idős hölgy, Rozália az első szentáldozáshoz járult, a másik siket hölgy, Ilona 

pedig bérmálkozott a Piarista Gimnázium Kápolnájában.  

Mindannyian velük együtt örültünk és imádkoztunk értük, hogy ez a szentáldozás ne legyen első és utolsó.  

A szép ünnep után minden résztvevőt egy tortaszelettel megkínáltunk. Az elsőáldozó gyerekek a Képes 

Bibliát kaptak ajándékba. Reménykedünk, hogy olvasni is fogják a Bibliát. 

 

 

Diákónusszentelés Esztergomban 
 

Nagy Sándor siket szülők gyermeke, a papi hívatást választotta és igent mondott Isten hívására.  

2015. június 13-án diákónussá szentelték az esztergomi Bazilikában. Mi, a hallássérült csoport örömmel 

vettünk részt a szép, megható ünnepen.   

Isten kísérje Sándor diákónus lépteit és óvja őt minden bajtól!  
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A Mezítlábas Parkban jártunk… 
 

Kis létszámmal kíváncsiak voltunk a Mezítlábas Parkra 2015. június 27-én szombaton, ami a Tabajd nevű 

faluban található. A Déliből induló vonattal robogtunk Bicskéig, ahonnan a busszal mentünk tovább 

Tabajdra.  

Izgatottan, nevetve, kényeskedve vagy vakmerően mezítláb mentünk kb. 21 különböző felületű járdán (pl. 

agyag, fenyőtoboz, kukoricacsutka, apró kavicsok, stb.), csekély vizű patakban, lépcsőkön, cölöpökön át. 

Élvezetes, testileg-lelkileg felfrissítő program volt számunkra. Mindenkinek ajánlom, hogy ezt a parkot ne 

hagyja ki. 

 

 

 

 

 

 

EGYHÁZI HÍREK 
 

Ferenc pápa: Nem kellenek olyan 

lelkipásztorok, akik sokat beszélnek, és 

nem hallgatnak meg 
 

Az emberek megérzik, ha egy lelkipásztor 

következetes és így tekintélye van - állapította meg 

homíliájában Ferenc pápa június 25-én a Szent 

Márta-házban bemutatott szentmisén, melyen az 

evangélium hiteles prédikátorai és az álpróféták 

különbségéről beszélt. 

A nép csodálattal követi Jézust, mert ő tekintéllyel 

tanít; úgy, mint akinek hatalma van, nem pedig 

úgy, mint az írástudók.  

Ferenc pápa a napi evangéliumi szakaszból 

kiindulva arról beszélt, hogy az emberek 

megérzik, amikor egy pap, egy püspök, egy 

hitoktató, egy keresztény következetes és ebből 

adódóan tekintéllyel bír. Jézus óva figyelmezteti 

tanítványait a hamis prófétáktól. Aztán 

elmagyarázza, hogyan tudják megkülönböztetni az 

igaziakat az álprófétáktól; hogy kik azok, akik 

valóban az evangéliumot hirdetik, és kik azok, 

akik nem. 

A három kulcsszó: beszélni, cselekedni és 

meghallgatni – magyarázta a pápa. Először jön 

Jézus figyelmeztetése: „Nem mindenki, aki azt 

mondja nekem: ,,Uram, Uram!'', megy be a 

mennyek országába” (Mt 7,21). „Ezek az emberek 

beszélnek, cselekszenek, de nincs meg bennük 

egy alaphozzáállás, amire épül a beszéd és a 

cselekedet: a másik meghallgatása.  

Ezért Jézus így folytatja: „mindenki, aki hallgatja 

ezeket a szavaimat és követi azokat” (Mt 7,24): 

tehát a beszéd és a cselekvés kettőssége nem 

elegendő… sokszor megtéveszt minket. Jézus 

ekkor azt mondja: nem ez a kettő függ össze, 

hanem a meghallgatás és a cselekvés, a gyakorlati 

megvalósítás: „Mert mindenki, aki hallgatja 

ezeket a szavaimat és követi azokat, hasonló az 

okos emberhez, aki a házát sziklára építette” (Mt 

7,24). 

Ezzel szemben, aki csak hallgatja a szavakat, de 

nem hallgatja meg komolyan és nem követi azt, az 

ahhoz az emberhez hasonlít, aki homokra építette 

a házát. És tudjuk, mi ennek a következménye – 

fűzte hozzá a pápa.  
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„Amikor Jézus figyelmezteti az embereket, hogy 

tartsák magukat távol a hamis prófétáktól, így 

szól: „Gyümölcsükről ismeritek fel őket” (Mt 

7,16). Vannak, akik beszélnek, csodákat tesznek, 

nagy dolgokat, de ha nincs nyitva a szívük, hogy 

meghallgassák Isten szavát, akkor ők hamis 

próféták, az ál-lelkipásztorok. Igaz, tesznek jó 

dolgokat, de hiányzik a szikla, Isten szeretetének, 

szavának sziklája. E nélkül a szikla nélkül nem 

lehetnek valódi próféták. 

Építenek, de a végén minden összedől. „Hamis 

próféták ők, világias papok vagy világias 

keresztények, akik túl sokat beszélnek, félnek a 

csöndtől, talán túl sokat tesznek. De nem képesek 

meghallgatni, azt teszik, amit mondanak, saját 

maguktól, nem Istentől jövően”. 

Ne feledjük ezt a három szót, amelyek jelként 

működnek: cselekedni, hallgatni, beszélni. Az, aki 

beszél és cselekszik, azt általában nem igazi 

próféta, nem igazi keresztény és a végén minden 

összeomlik: nem Isten szeretetének sziklájára 

épül, nem olyan szilárd, mint a szikla. Aki meg 

tud hallgatni és ebből cselekszik, a másik 

szavának erejével, nem a sajátjával, az szilárd 

marad. Legyen bár egy szerény, nem fontosnak 

látszó ember, de hány ilyen nagyszerű ember van 

az egyházban! Mennyi nagy püspök, pap, mennyi 

nagyszerű hívő, akik képesek meghallgatni és ez 

alapján cselekszenek!” 

Ferenc pápa itt napjaink példájából merítve 

Kalkuttai Teréz anyáról szólt, „aki nem beszélt, és 

a csöndben meg tudott hallgatni, sok dolgot 

véghezvitt. Sem ő, sem egyetlen munkája nem 

dőlt romba. A nagy emberek tudnak hallgatni és 

azután cselekszenek, mert hitük és erejük Jézus 

Krisztus szeretetének sziklájára épül. Jézus 

gyengesége, aki erős volt és gyenge lett azért, 

hogy mi erősek lehessünk, kísérjen el minket ezen 

a szentmisén, és tanítson meg hallgatni és az 

alapján cselekedni, ne saját szavaink nyomán” – 

fohászkodott Ferenc pápa. 

 

 

Erdő Péter bíboros elmélkedése a 

częstochowai esti imádságon 
 

Az alábbiakban közreadjuk Erdő Péter bíboros 

elmélkedését, melyet június 24-én, a magyar 

zarándoklat alkalmával mondott el a 

lengyelországi Mária-kegyhelyen, a częstochowai 

kegykápolnában a pálosok hagyományos esti Apel 

imádsága keretében. 

 

„Nagy dolgokat művel karja erejével: szétszórta a 

szívük szándékában gőgösöket, de felemelte az 

alázatosokat” – így olvassuk a Szűzanya 

hálaénekében, a Magnificatban. A Boldogságos 

Szűz Mária egész élete Isten erejét és szabadító 

hatalmát hirdeti. De a Mindenható nem szűnik 

meg nagy dolgokat művelni a Boldogságos Szűz 

Mária által azóta sem: „boldognak hirdet engem 

minden nemzedék”. A mi nemzedékünk is fel kell, 

hogy ismerje a Szent Szűz szabadító pártfogását 

nemcsak azokban a csodálatos eseményekben, 

amelyek 25 évvel ezelőtt történtek, hanem 

mindabban a segítségben és vigasztalásban is, 

amelyben azóta részünk van. 

 

Egy nép életében a nyelv, a kultúra, de akár a 

közösség lélekszáma és fizikai élete is alapvető 

értékek, olyan értékek, amelyeket a Teremtő 

akaratából örökségként kaptunk. Amikor tehát azt 

látjuk, hogy egy nép elöregedik, fogyatkozik, 

méltán aggódunk, és kérjük Isten szabadító 

irgalmát. Megvalljuk, hogy vétkeztünk, hogy a 

személyes önzésünk is oka annak, hogy sokszor 

kilátástalannak érezzük a helyzetünket. Az 

engesztelhetetlen pártoskodás és gyűlölködés, a 

földhöz ragadt anyagiasság, amely sokszor nem 

gondol a többi emberekre, és nem törődik a 

jövővel. 

Amikor saját nehézségeink megoldását keressük, 

felragyog előttünk az önzetlenség, a 

segítőkészség, a felelősségérzet, a 

gyermekvállalás és a család értéke. Sokszor 

példaként tekintünk lengyel testvéreinkre is, mint 

olyan népre, amely az elmúlt évtizedekben 

nagylelkűen vállalta a gyermekek felnevelését, 

bátran kiállt értékei mellett, tanúságot tett hitéről, 

összetartásáról, és egy szent pápát adott az 

Egyháznak és a világnak. De átérezzük azt is, 

hogy ma a lengyel nép élete sem könnyű. Úgy 

látjuk, hogy lengyel testvéreink sikeresebben élték 

meg a gazdasági és politikai átalakulás folyamatát. 

De észrevesszük az elvilágiasodás, a kivándorlás 

jelenségeit is, amelyek hasonló aggodalmakat 

keltenek, mint amilyenek a mi szívünkben élnek. 

Ezek miatt a nehézségek miatt is ma újra közel 

érezzük magunkat egymáshoz. Új frissességgel 

telik meg a régi mondás, hogy egy testvér a 

magyar és a lengyel. 

Igen, ez a helyes kifejezés, amelyet a történelmi 

emlékezet őriz. Nem egyszerűen közel állunk 

egymáshoz, nem egyszerűen barátok vagyunk, 

hanem testvérek a szó szoros értelmében, 
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majdhogynem ikertestvérek, mert ezt a két 

kultúrnemzetet ugyanaz a nagy egyházi és 

történelmi akció hozta létre. Körülbelül ezerötven 

évvel ezelőtt kezdődött a folyamat, amelyet úgy 

nevezünk, a lengyelek megtérése. De ezzel 

körülbelül egyidejűleg Géza fejedelem is felvette 

a keresztséget, és Esztergom hegyén felépült az 

első templom, akkor még Szent István diakónus és 

vértanú tiszteletére. III. Ottó császár pedig II. 

Szilveszter pápával karöltve fáradozott ennek a 

két népnek a megtérítésén. A császár nem kis 

büszkeséggel apostolinak is nevezi magát, 

hivatkozással arra a szerepre, amelyet a lengyelek 

és a magyarok megtérésében betöltött. Ezt a régi 

eseményt őrizte meg a lengyel és a magyar 

történelmi emlékezet. Ez volt a történelmi alapja 

az újra és újra feléledő szimpátiának, mert ennek a 

két nemzetnek és ennek a két kultúrának a 

szülőanyja a Katolikus Egyház volt, és nem a 

császári hatalom, amely hol erősebben, hol 

gyengébben, hol keresztényi szellemtől, hol 

pillanatnyi önzéstől vezetve fejtette ki hatását. 

Közös az édesanyánk is, a Boldogságos Szűz 

Mária, akit mindkét nép úgy tisztel, mint a saját 

pártfogóját és védelmezőjét. Közös történelmünk 

legnagyobb pillanataiban pedig egyszerre, 

egyetlen nagy eseményben nyilvánult meg ez az 

anyai segítség mindkét nép iránt. Ezen a helyen, a 

Fekete Mária-kép előtt imádkozott Sobieski János 

lengyel király 1683-ban, mielőtt elindult a török 

ellen, hogy megmentse az ostromlott Bécs 

városát. Győzelmét a Boldogságos Szűzanya 

közbenjárásának tulajdonította, és ez a nagy siker 

tette lehetővé, hogy még abban az évben 

felszabadították Esztergomot, három év múlva 

pedig Budát és az egész országot. Visszatért 

Magyarországra a kereszténység, és fokozatosan 

újjászületett a magyar kultúra is. A kortársak 

méltán tulajdonították mindezt a Magyarok 

Nagyasszonyának, aki pártfogója a lengyel 

népnek is, ő a Keresztények Segítsége. Ma is 

kérjük támogatását a békés építéshez. Kérjük 

pártfogását, hogy népeink erősítsék az élet 

kultúráját, sugározzák Krisztus szeretetét, és a 

bizalmat a jövőben, amely nem pusztán emberi 

fáradozás eredménye, hanem az Isteni 

Gondviselés ajándéka. 

Boldogságos Szűz Mária, Częstochowai Fekete 

Madonna, magyarok és lengyelek Édesanyja és 

Pártfogója, könyörögj érettünk. Amen. 

 

 

Átadták Káptalantótiban a Szent 

György ifjúsági tábort 
 

Márfi Gyula érsek áldotta meg június 22-én 

Káptalantótiban az egykori iskola területén 

kialakított Szent György ifjúsági tábort. A Balaton 

közelében fekvő táborhely kirándulásokkal, 

kerékpárkölcsönzéssel, barlangtúrával is várja a 

gyerekeket - írja a Veszprémi Főegyházmegye. 

Az átadó ünnepségen Szirbek Tiborné 

témamenedzser, majd Mail József az érsekség 

gazdasági helynöke mondott köszöntőt. 

Az épületegyüttes 1993. szeptember elsejével 

került a Veszprémi Érsekség tulajdonába. Az 

iskola 2004-ben Tapolcára költözött, azóta az 

épületek üresen álltak. Néhány évig még nyári 

táboroknak adott helyet a terület, azonban ez 

hamar megszűnt. A szép környezet, a Balaton 

közelsége is érv volt amellett, hogy ez az értékes 

ingatlan ne az enyészeté legyen, ezért döntött úgy 

a főegyházmegye, hogy hasznosítják. Az ingatlan 

átalakításával és felújításával alakították ki a 

Szent György ifjúsági tábort a Veszprémi 

Szeminárium Alapítvány vezetésével. 

Az alapítvány az összes keletkező turisztikai 

bevételét visszaforgatja a tábor működtetésére. Az 

érsekség és az alapítvány is kiemelt feladatának 

tekinti az ifjúság nevelését, részükre programok 

szervezését, így fontos és szükséges volt egy a 

mai kor követelményeit és turisztikai igényeit 

figyelembe vevő tábor kialakítása, kapcsolódó 

szolgáltatásokkal, részleges akadálymentesítéssel 

és egész éves vendégfogadás feltételeinek 

megteremtésével. 

Az épületben 15 fő, sátorban 20 fő egyidejű 

fogadására alkalmas szálláshelyet létesítettek új 

bútorokkal felszerelve. Így három hálószoba, 

étkező, konyha, közösségi helyiség, zuhanyzók, 

mosdók kaptak helyet az épületben. A meleg vizet 

napkollektorok és puffer tartály fogja biztosítani.  

 

 

Családi napot szervez a Katolikus 

Karitász a Kábítószer-ellenes 

világnapon 
 

Június 26-án egész napos közösségi 

rendezvénynek adott helyet a Szabad Tér Színház 

a 20 órakor kezdődő gálakoncertet megelőzően, 

melyen hazai és külföldi sztárok léptek fel az „Élj 

tisztán!” szlogen jegyében a Margitszigeti 

Szabadtéri Színpadon. 
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Délelőtt 11 órától este 20 óráig családi, közösségi 

programokkal várták az érdeklődőket a 

Margitszigeti Víztorony udvarán.  

A RÉV Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat 

különböző játékos programokkal – beszélgető 

sarokkal, drogokkal és függőségekkel kapcsolatos 

információkkal, drog-totóval, ügyességi 

játékokkal, szórólapokkal, kiadványokkal – várta 

a résztvevőket. 

 

 

Szent Antal-napi liliomfesztivál 

Szegeden 
 

Liliomfesztivált tartottak Szent Antal napján, 

június 13-án az alsóvárosi ferences kolostorban 

Szegeden. Liliomszenteléssel, kézművesvásárral, 

játszóházakkal, kreatív családi akadályversennyel, 

bábjátékkal és táncházzal várták az érdeklődőket – 

tájékoztatott az Alsóvárosi Ferences 

Látogatóközpont. 

A rendezvény középpontjában Szent Antal 

kultusza, a hozzá kapcsolódó alsóvárosi 

népszokások és a kolostori kertkultúra áll. 

A világ egyik legnépszerűbb szentje, Páduai Szent 

Antal napja alkalmából szervezett 

liliomfesztivállal egy több évszázados, egészen 

1950-ig élő hagyományt hívtak újra életre 

Szegeden. 

Szent Antal, akinek jelképe a fehér liliom, 

portugál nemesből lett ferences szerzetessé a 13. 

században: kiváló szónok hírében állt, rengeteg 

embert térített meg élete során. Személyéhez 

számtalan hagyomány kapcsolódik: Szeged-

Alsóvároson ünnepnapján liliomot szenteltek, 

majd a növényt gyógyászati céllal használták fel. 

A virágot pálinkába tették: ha valakinek mérges 

pattanása, furunkulusa volt, egy szirmot kötöttek 

rá, hogy minél hamarabb meggyógyuljon, 

gyomorgörcs esetén pedig a pálinkát 

kockacukorra csöpögtetve fogyasztották. Ezen a 

napon az 1673-ban alakult Szent Antal Társulat 

kenyeret osztott a szegények között. 

A liliomfesztiválon ezeket a szokásokat elevenítik 

fel: a kolostor gyógy- és fűszernövényes kertjében 

pokrócos pikniket tartanak, emellett amatőr 

virágkötészeti versennyel is várták a látogatókat. 

A ferences gyógyászati hagyományokkal a 

kolostori ispotályban lehetett megismerkedni. Az 

érdeklődők kertészeti és kézműves játszóházakban 

próbálhatták ki ügyességüket. Este a rendezvényt 

liliomszenteléssel egybekötött mise és dél-alföldi 

táncház zárta. 

 

 

TANULSÁGOS MESE 
 

Rózsabimbók 
 

Milliónyi rózsa ontotta nap, mint nap illatát, élte 

mindennapos életét. A zsenge 

rügyekből egyszer, egyszerre 

pattant ki két egyformám 

harmatos rózsabimbó. Külsőre 

teljesen egyformák voltak 

ugyan, ám mindketten mást 

gondoltak rövidke életükről. 

Az egyik így gondolkozott: 

˝Gyönyörű ez a reggel, amint a 

nap kisüt, széttárom 

szirmaimat, hogy aki csak erre 

jár, élvezhesse illatomat.˝ 

 Így is tett. Amint a nap sugarai megsimogatták, 

kinyílt és bőven ontotta bódító illatát. Ám még 

szinte dél sem volt, szirmai hervadni kezdtek, és 

estére teljesen elhervadt. 

A másik harmatos rózsabimbó 

így gondolkozott: ˝Én bizony 

nem fogok akárkinek illatozni. 

Az én illatom különlegesebb, 

mint a többieké. Csak annak 

tárom szét szirmaimat, hagyom 

élvezni illatom, akit én választok 

ki, aki érdemes erre.˝ 

Múltak az órák, de ő senkit sem 

talált megfelelőnek magához. Így 

jött el az este és ez a rózsabimbó is elpusztult, 

anélkül, hogy kinyílt volna. 

 

A tanulságot mindenki vonja le magának... 

Nagy hiba ha arra várunk amit megálmodtunk, amiről ábrándozunk.  Mindig jobbra és szebbre várva 

elszalasztjuk az élet lehetőségeit és mire észbe kapunk már késő. 
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FUTÓ KARCSI ATYA VÁLASZOL 
 

Súlyos és bocsánatos bűnök 
 
A szentmisék előtt gyakran elbizonytalanodom: mehetek-e áldozni szentgyónás nélkül? Elkövetett bűneim 

bocsánatosak, avagy súlyosak? Hetente azért kellemetlen lenne gyónni, áldozni pedig aggályaim miatt nem 

merek. Így viszont egyre távolabb kerülök Istentől. 

 

Nem egyforma minden bűn. Mert ha egy kavics megy a cipőmbe, az nem olyan akadály, mint ha egy mély álomba 

beleesek, és nem tudok kijönni. 

A bűnhöz a következők kellenek: olyan súlyos dolgot kell tegyünk, ami Isten akaratával ellentétes. Egészen kell tudjuk, 

hogy az ellentétes Ővele, és azt akarjuk is. Ha ez megvan, akkor súlyos, nagy bűnt követünk el. Ha kis dologról van 

szó, akkor kisebb hibát vagy bűnt követünk el. 

De nem mindig tudja az ember előre, hanem csak utólag veszi azt észre, hogy jaj, mit csináltam. Vasárnap van, el 

akartam menni a szentmisére, tudom, hogy a Jóisten vár engem, aztán addig öltözködtem, olyan sokáig készülődtem, 

míg a végén már nem is értem oda, csak a legeslegvégére. A szentmisét elmulasztani tudva, szándékosan akarva, 

súlyos bűn. Tudtam, hogy a szentmisét nem szabad elmulasztani, de nem akartam. Olyan mértékben, amennyiben az 

én ügyetlenségem vagy figyelmetlenségem csökkentette az akaratomat, a Jóisten nem is tekinti már olyan súlyosnak a 

cselekedetem. 

A súlyos bűnt – ha valaki nem akarja előre, és nem is tudja pontosan, hogy ez milyen súlyos lesz – nem is olyan 

könnyű elkövetni. Mert ehhez gonosznak kell lenni. Olyannak, hogy Istent meg akarom bántani, mert engem Ő nem 

érdekel, azért is ellene teszek nagy dolgokban. Például tudatosan szidom, káromlom az Ő szent nevét, vagy pedig 

ellopok nagy értékű dolgot, csak hogy Istennek is ellentmondjak. Akkor ez súlyos bűn, halálos bűn. Ameddig ezt jóvá 

nem teszem, nem találkozhatom az élő Jézussal a szentáldozásban. 

Az olyan jellegű bűn, mint például a méreg, a harag, vagy hogy hirtelen kijött az ajkamon egy káromló szó, ami nem 

volt szép, már magam is sajnálom – ez hiba, fegyelmezetlenség, nyilvánvaló, hogy ettől is meg kell szabadulnom, de 

nem halálos bűn. Ilyen esetben szabad-e áldozni? Szerintem, ha nagyon őszinte szívvel sajnálom, és azt mondom: de 

jó lenne szentáldozást végeznem, és nagyon bánom, hogy ilyen akadály van a szívemben – ez bűnbánat. Ha az Isten 

iránti szeretetből kimondom: téged bántottalak meg, Istenem, ne haragudj rám, hogy ilyen voltam – akkor gyónás 

nélkül mehetünk nyugodtan áldozni. 

Már azért is, mert a szentáldozás nem a jóságnak a jutalma, hanem a gyöngeségnek az orvossága. Nem az 

egészségeseknek kell az orvos, hanem a betegeknek, mondta Jézus. 

Mindenkinek vannak visszatérő hibái. Egyik ember például küszködik a káromkodással. Nem akarattal csinálja, de 

azért nem könnyű leszoknia róla. A másik ember az alkohollal küszködik. Van, aki a méreggel, a veszekedéssel. Van, 

akinek olyan testi vágyai vannak, amiket nagyon nehezen tud legyőzni. Ha próbál küzdeni, és imádkozik is, hogy 

„Uram, szabadíts meg ettől”, aztán amit lehet, meg is tesz érte, de közben nem mindig sikerül talpon maradnia, ez 

már annak a jele, hogy nem halálos bűnökről van szó. Ilyenkor még fokozottabban kell a szentáldozás. 

Azért egy bizonyos, rendszeres időközönként – kéthetenként, vagy legalább havonta – menjünk szentgyónásra is, mert 

az új erőt ad. Még akkor is, ha közben áldozhatnánk, mert nem előre megfontolt szándékkal, nem tudatosan, akarva 

követtem el valami rosszat. 

De a küszködést, hogy imádkozom a hibáim legyőzéséért, hogy a szentgyónás kegyelmét is igénybe veszem, és főleg az 

orvosságot, a szentáldozást – ha lehet mindennap –a szívembe fogadom, ki ne hagyjam! Ezek nélkül soha nem fogok 

megszabadulni a hibáimtól. 

 

 

SZERZETESREND 
 

Krisztus Légiója Kongregáció 
 
A rend története 

A Krisztus Légiója Kongregáció pápai jogú papi szerzetesrendet Marcial Maciel alapította 1941-ben Mexikóban. A 

rend 1965-ben vált pápai jogúvá, alapszabályzatát II. János Pál pápa hagyta jóvá 1983-ban. Az alapszabályzat 

felülvizsgálata lezajlott az utóbbi években, az új rendszabályzatot 2014-ben hagyta jóvá a Szentszék. 

A '60-as évektől kezdve egy világiakból álló mozgalom is kialakult a szerzetesrend mellett. A Regnum Christi 

Mozgalomhoz tartozó világiakkal, valamint megszentelt életű nőkkel és férfiakkal alkot a Krisztus Légiója egy 

lelkiségi családot és apostoli közösséget. 
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Ma közel ezer papja, kilencszáz papnövendéke és négy püspöke van a rendnek elsősorban Latin-Amerikában, az 

Egyesült Államokban és Európa katolikus többségű országaiban. Magyarországra 1996-ban érkezett az első légiós 

atya misszióba. Ma a közösség Budapest-Kamaraerdőn él, négy papból áll. 

  

A közösség karizmája, küldetése 

A Krisztus Légiója szerzetesei arra szentelték az életüket, hogy Krisztus király Országa megvalósuljon az emberek 

között és minden egyes ember szívében. Mottójuk: Jöjjön el a Te Országod!  

Saját életükben és apostoli szolgálatukban is azt keresik, hogy a Krisztussal való személyes találkozás átformáló ereje 

a Krisztus ügyéért elkötelezett, szenvedélyes apostolokat eredményezzen. Szolgálatukkal hozzá kívánnak járulni azon 

férfiak és nők képzéséhez, akik képességeiket Krisztus és az egyház szolgálatába akarják állítani. 

  

Magyarországi tevékenység 

A rend egy iskolát tart fenn: a dél-budai Szent Benedek Iskolaközpontot, amely óvoda, általános iskola és gimnázium, 

közel hatszázötven diákkal. A légiós szerzetesek itt végeznek lelkipásztori munkát, ezen belül ketten hittant tanítanak. 

Ezenkívül a Regnum Christi Mozgalom ifjúsági és felnőtt csoportjait koordinálják, tagjaikat kísérik, valamint a 

Mozgalom tagjai által vezetett vagy szervezett különböző apostoli tevékenységeket is támogatják papi szolgálatukkal. 

Ellátják ezen kívül a kamaraerdei kápolna híveit, valamint kisegítenek más plébániákon is. 

  

 

SARLÓS BOLDOGASSZONY 
 

 

 

 

Magyarországon a régi szokás szerint ma ünnepeljük a Boldogságos Szűz 

Mária látogatását. Az aratási munkálatok miatt nálunk Sarlós 

Boldogasszony a mai ünnep népies neve. Mária az angyali üdvözlet 

alkalmával Gábriel főangyaltól tudta meg, hogy idős rokona, Erzsébet, 

Keresztelő Szent János leendő anyja már hat hónapja gyermeket vár. 

Azonnal útra kelt, hogy a nehéz napokban segítségére lehessen. Ehhez a 

látogatáshoz kapcsolódik Mária csodaszép hálaéneke, a magnificát, amely 

azóta is a keresztény ember kedves imádsága. 

(Lk 1,39-56) 
 

 

 

 

 

HÓNAP 
 

Július 
 

Július az év hetedik hónapja a Gergely-naptárban, és 31 napos. A római naptárban kezdetben ez az ötödik 

hónap volt. Ennek megfelelően latinul eredetileg Quintilis („ötös”) volt a hónap neve, csak később Julius 

Caesarról nevezték át júliusra. A 18. századi nyelvújítók szerint a július: kalászosos. Az 

Arvisurák szerint Áldás hava. A népi kalendárium Szent Jakab havának nevezi. 

Egészen a 18. századig a nagyon hasonló női keresztnévből, a Júliából származtatták. 
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JÓ NEVETNI! 
 

Szomszédok 
 

Vállalkozó üti a falat a börtönben: 

- Az ügyvédemmel akarok beszélni! 

- Semmi gond, de a másik falon kopogjon, az 

ügyvéd úr abban a cellában ül! 

 

 

Kagyló evés - nem jól csinálta 
 

- Jaj, doktor úr, azt hiszem, a sok kagylótól 

vagyok rosszul. 

- Friss volt? - kérdi az orvos, miközben a beteg 

hasát tapintja. 

- Honnan tudnám? 

- Hogy nézett ki, mikor szétnyitotta? 

- Szét kellett volna nyitnom? 

 

 

 

 

 

Tízórai 
 

Biológiaórán a kissé szórakozott tanár mondja a 

gyerekeknek: 

- A mai óránk anyaga egy béka felboncolása lesz. 

Hoztam is egyet magammal. 

Ezzel benyúl a köpenye zsebébe, elővesz egy 

zacskót, a zacskóból egy sonkás szendvicset vesz 

elő. 

Mire a tanár tűnődve: 

- Pedig határozottan emlékszem, hogy megettem a 

tízóraimat! 

 

Veszélyes megoldás 
 

A bank vezérigazgatója így szól az 

alkalmazotthoz: 

- Mit csinál a pénztárosunk? 

- A kasszát hozza rendbe. 

- Igen?!És hol van most? 

- Lóversenyen... 

 

 

PROGRAM 

 

 

Július 18-i szombatra tervezünk egy napos fürdést Barlangfürdőben, 

Miskolctapolcán. 

Reméljük, hogy a program sikerül összejönni. 

Majd értesítünk a találkozóhelyről és a vonat indulásáról. 

Gyertek fürödni! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

http://www.topviccek.hu/vicc/Szomszedok-1
http://www.topviccek.hu/vicc/Kagylo-eves-nem-jol-csinalta
http://www.topviccek.hu/vicc/Tizorai
http://www.topviccek.hu/vicc/Veszelyes-megoldas

